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   《广播与电视技术》是由国家广播电视总局主管,国家广播电视总局广播电视规划院主

办，《广播与电视技术》编辑部编辑出版的国家级技术期刊；是发布广播电视科技政策，反映

事业建设成就,介绍高新技术,交流工作经验，传播各种信息的重要媒体。本刊主要面向各

级广播电视行业主管部门、各级广播电台、电视台、网络公司、发射台、微波站、卫星站、节目

制作单位及电教系统，同时对企业、工矿、学校、部队等具有公共广播电视设施的管理人员、

技术人员也有参考价值。

为繁荣学术交流，本刊已加入《中国学术期刊网络出版总库》、“万方数据”和“维普中文科技期

刊数据库”，有权选取部分论文在本刊关联平台（如广电猎酷网 www.lieku.cn、“广电猎酷”微信公众号等）

发布，作者著作权使用费已随论文稿酬一次性给付。本刊充分尊重作者的原创成果并合理保护作者享

有的权利，如作者不同意本刊之外其他形式的发布，请在来稿中声明，本刊将作适当处理。本刊及主

办单位对本刊已发布作品的内容和观点不持有任何立场、不做出任何承诺或保证、不承担任何责任。
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主办 ： 国家广播电视总局广播电视规划院



〔13〕   基于数字音频指纹技术的广播音频自动化比对系统设计与应用

本文利用先进的数字音频指纹和人工智能等技术，设计了一套广播音频自动化比对系统，可对广播调频

节目的错播、插播、停播、劣播等安全播出事故进行实时监测，以智能监测手段提升了安全播出事件的判断

能力，保障了广播节目的安全播出，可供同行借鉴。

〔36〕   县级融媒体省级技术平台并发性能测试研究

当前，全国各省市的县级融媒体中心省级技术平台和县级融媒体中心技术系统的建设正全面铺开。省级

平台作为支撑全省各县的统一技术平台，应能支撑各县融媒体中心用户的并发访问需求，同时，融媒APP客

户端也应能支撑群众并发访问的需求。针对这些现实需求，本文介绍了国内某个省级技术平台的并发性能测

试方法并对测试结果进行了分析，可咨参考。

〔56〕   广电网络资源信息可视化应用能力提升方法的探索与实践

针对目前广电网络资源信息可视化功能仍以基础的查询和空间分析呈现为主的情况，本文通过多维度分

析研究，认为需要结合广电网络资源信息管理现状与可视化应用提升的需求来进行可视化应用设计，从而实

现广电资源系统运行“一张图”展现，最大程度的保障资源管理的运转高效和决策优化，文中关于广电网络

资源信息可视化应用能力提升方法的探索与实践有助于拓展业界同仁的思路。

〔74〕   云南省省级电视节目无线数字化覆盖建设方案探索与实施

在中央节目无线数字化覆盖工程的基础上，多省开展省级电视节目无线数字化覆盖工程建设，为群众提

供更为丰富的广播电视服务。本文以云南省省级电视节目无线数字化覆盖建设方案为例，介绍了方案设计和

实施过程中需要考虑的问题，对其他省级无线覆盖工程具有参考意义。

〔113〕   基于卷积自编码器的广播电视画面多等级亮度增强和色彩保真算法研究

在广播电视智慧监测中，多采用人工智能技术对节目画面进行识别，如遇到低亮度、低信噪比和颜色失

真等问题，低质量的画面难以实现精准识别。利用低照度图像增强技术提高此类视频或图像的亮度，可以提

升画面质量，为智能监测提供更加完整有效的信息。本文提出了基于卷积自编码器的图像增强网络，可有效

提升画面质量，为智能监测提升更有力的技术支持。
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〔13〕 Design and Application of Broadcast Audio Automatic Comparison System Based on Digital Audio 
Fingerprint Technology
Using advanced digital audio fingerprint and artificial intelligence technology, this paper designs a set of broadcast audio automatic 
comparison system, which can monitor safety broadcasting accidents such as mis-broadcasting, interruption, suspension and poor 
broadcasting of radio FM programs in real time, improve judgment ability of safety broadcasting events by intelligent monitoring means, 
and ensure safe broadcasting of radio programs. It can be used for reference by peers.

〔36〕 Research on Concurrency Performance Test of Province-level Technology Platform for County-level 
Converged Media
At present, the construction of province-level technology platform and county-level converged media center technology system for 
county-level converged media centers in various provinces and cities across the country is in full swing. As a unified technology platform 
supporting all the counties in the province, province-level platform should be able to support concurrent access needs of users of 
Converged Media Center in each county. At the same time, Converged Media APP client should also be able to support concurrent 
access needs of the masses. In view of these practical needs, this paper introduces concurrent performance test method of a province-
level technology platform in our country and analyzes test results. It can be used for reference.

〔56〕  Exploration and Practice of Approaches to Enhancing the Capacity of Radio and TV Network Resource Information 
Visualization Application
In view of current situation that visualization function of radio and television network resource information is still mainly based 
on basic query and spatial analysis, through multi-dimensional analysis and research, this paper believes that it is necessary 
to combine current situation of radio and television network resource information management and the needs of visualization 
application improvement to carry out visualization application design, so as to realize “one picture” display of radio and television 
resource system operation, and ensure operation efficiency and decision optimization of resource management to the greatest 
extent. The exploration and practice of improving application capacity of radio and television network resource information 
visualization in this paper will help to expand the ideas of colleagues in the industry.

〔74〕 Exploration and Implementation of Construction Plan for Wireless Digital Coverage of Province-level TV 
Programs in Yunnan Province
On the basis of central program wireless digital coverage project, many provinces have carried out the construction of province-level 
TV program wireless digital coverage project to provide the masses with more abundant radio and television services. This paper takes 
province-level TV program wireless digital coverage construction plan in Yunnan Province as an example, and introduces the problems 
that need to be considered in design and implementation of the plan, which has reference significance for other province-level wireless 
coverage projects.

〔113〕 Research on Multi-level Brightness Enhancement and Color Fidelity Algorithm for Television Broadcasting 
Based on Convolutional Autoencoder
In intelligent monitoring of radio and television, artificial intelligence technology is often used to identify program pictures. If problems such 
as low brightness, low signal-to-noise ratio and color distortion are encountered, it is difficult to accurately identify low-quality pictures. 
Using low-light image enhancement technology to improve the brightness of such videos or images can improve picture quality and 
provide more complete and effective information for intelligent monitoring. This paper proposes an image enhancement network based 
on convolutional autoencoders, which can effectively improve picture quality and provide more powerful technical support for intelligent 
monitoring.
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